
 
 

Kalender- og Koordineringsmøde  
den 14. august kl. 19 2017 

i Billum Hallen 
 
 

Til samtlige foreninger, styregrupper og interesserede, som vil Billum det bedste. 
 

Tilstede: Walther B. Sørensen, Jørgen Hansen, Martin Hansen, Jan Lydiksen, Aksel Holm, Søren Andersen, 
Kim Christensen, Jakob Kristensen, Inger Holm, Camilla Karlsson, Trine Hopp, Knud-Ole Sinkjær, Kim 
Tobiasen, Nelli Arnth, Mai-Britt Haubro, Gitte Møller, Gyda Henriksen, Henning Gejl, Astrid Thorin (ref.)  
 

Referat: 
 

1. Velkomst v. Billum Sogneforening. 
Walther bød velkommen, på dagen for den første skoledag for Billum Friskole. 
Walther havde taget ja-hatten på, hvis vi siger ja og samarbejder, så kan vi alt. Han 
informerede om at der er lavet hærværk på Multifritidsareal i weekenden. I 
rundkørslen kan der sættes anden beplantning og udsmykning – gi jeres besyv 
med, hvis I har gode ideer.  
 

2. Aflevering af datoer for næste års arrangementer.       
Datoer blev afleveret og lagt på hjemmesiden. 

 

3. Bordet rundt; nyt fra de forskellige udvalg og foreninger.      
BIF: har udfordringer med at de mangler ledere til holdene. Gymnastikudvalget 
arbejder på nye tiltag.  
 
Billum Friskole: har 51 elever fra 0.-7. klasse. Der er 16 børn i SFO’en. De har haft 
en god første skoledag. Har fået en købsaftale på bygningerne, som der forhandles 
om.   
 
Billum Husholdningsforening: har en masse gode arrangementer med ture til Henne 
Kirkeby Kro, Tirpitz med flere.  
 
Støtteforeningen: Håndelauget har stormøde tirsdag. Mange har meldt sig til. 
Arbejder også med indtjening, og har fået et godt udbytte fra byfesten. 
Støtteforeningen får brug for at alle erhvervsdrivende og foreninger bidrager og 
kommer med ideer til hvordan der kan skaffes midler. Steven og Jette indsamler 
ting og sager til en genbrugsbutik på Vesterager, Tørvevej.  
 
Rensdyrlauget: arbejder med julebelysning, som er en stor opgave i forhold til 
godkendelser mm. 
 



 
 

Q-festen: håber på en rigtig god opbakning til festen i år. 
 
BillumHallen: undersøger hvorledes cafeteriet kan drives fremadrettet. 
 
PR-gruppen: mødes den første mandag i måneden i BrugsKunsten, med opdatering 
af hjemmesiden og hjælp til at ligge nyheder op, hvis det er nødvendigt. Der er 
også kreativ aften i BrugsKunsten denne aften.  
 
Lokalarkivet: starter op sidst i august. Mødes hver tirsdag mellem 19-21 hvor man 
kan komme ned i arkivet. Forbereder en film-aften.  
 
Vestreforeningen: er optaget af kommunalvalget, og hvordan foreningen kan støtte 
Walthers kandidatur. 
 
Hjørnegrunden: har fået tilsagn om at de må gå i gang med at planere og beplante.  
 
Erhvervs- og EjendomsInvest: 
Stationsbygningen er blevet fin udvendig, ligesom det grønne område omkring. 
Man påtænker at sætte hegn op, op til banen. Foreningens hus er fuldt udlejet. 
Der er håb om at der til næste år kan komme en Rema 1000 til Billum. Der er også 
andre erhvervsdrivende, der har vist interesse for at etablere sig på området.  
 
Billum Fonden: har stadig midler indtil 1. september. Der skal være en afklaring på 
medfinansiering, før der kan gives midler.   
 
Sogneforening: der arbejdes på hastighedsbegrænsning på Ho Bugt Vej, og på 
Vesterhavsvej, evt. en lysregulering. På torsdag er der møde i Udviklingsrådet, hvor 
Walther vil foreslå at kan der laves sheltere og en bålplads i Kjelst Plantage. Der er 
kommet en udstykningsplan for de nye byggegrunde syd for ø-vejene.   
 
Varde Å dag: Holdes på søndag, der sker en masse på Ho Bugt Vej.  
 

4. Evaluering af byfesten 2017, og valg af tovholder til 2018. 
Martin takkede de foreninger der bidrog til byfesten. Der søges nye tovholdere til 
byfesten. Sogneforeningen har aftalt med Bager Hansen i Janderup, at der er 50% 
på brød til byfesten. Camilla Karlsson vil gerne hjælpe, men ikke være tovholder. 
                

5. Udviklingsplan for Billum. 
Camilla orienterede om udviklingsplanen. Der inviteres til Workshop d. 28.  
september, hvor der arbejdes videre med ideerne. Det er konkrete projekter, hvor 
det er et krav, at de er beskrevet i planen, for at kunne søge kommunal støtte.   
 
 
 



 
 

6. Kommende kommunalvalg d. 21. november. 
Walther orienterede om sit kandidatur til kommunalvalget for Venstre. Han tager 
imod ønsker, i forhold til hvad han skal kæmpe for, i lokalområdet.  
 

7. Evt.  
Mai-Britt orienterede om ejerforholdet til hjørnegrunden og forskellige muligheder 
for udnyttelse af området blev drøftet.  

 
 

Med venlig hilsen Billum Sogneforening 
 


